
Styrgruppen för tillgänglighet 
Promemoria – styrgruppens 3. möte 
 
Tid:   24.10.2024 kl. 16 - 17.29 

Plats:   Tekniska och miljöverket, Sandövägen 2 
  nämndernas mötesrum, ingång från gatuplan 
 
Medlemmar:  Helena Lesch-Saarinen, stadsstyrelsen 
  Birgitta Gran, stadsstyrelsen 
 Jouko Kavander, miljönämnden 
 Teemu Köppä, tekniska nämnden, viceordf. 
 Hanna Varpalahti, bildningssnämnden 
 Tuikku Karhu, kulturnämnden 
 Marianne Niskanen, äldrerådet 
 Annabelle Cehlin, handikapprådet 
 Alvar Korsu, ungdomsrådet 
 

Arbetsgrupp   Kukka-Maaria Luukkonen, stadsgeodet 
  Kim Adolfsson, tf. koncernekonomichef 
  Hanna Österlund, välfärdskoordinator 

Maria Degerlund, miljövårdschef 
Kristiina Boström-Förström, planeringsassistent 
Taru Alho, ungdoms- och idrottschef 
VNVO 

 

1.  Ordföranden öppnade mötet, de närvarande konstaterades 

2.  Kukka-Maaria Luukkonen valdes till sekreterare för mötet 

3.  Agendan godkändes 

4.  Respons, responssystem oh seniormässa 

a.  Genomgicks responsen angående om tillgänglighetsfrågor - inlämnade via stadens 
allmänna responssystem, den s.k. Askemi, samt respons sammanställd vid 
seniormässan.  

b.     Det konstaterades att bryggan i Hangöby är fin och väl genomförd och har fått 
mycket beröm. Om man inte redan uppföljer besök vore det bra att sätta upp en 
räknare för att få en uppfattning om hur mycket den används. Man kommer 
tillräckligt nära med bil. Det vore dock bra att klart markera parkeringsplatserna 
(närliggande platser som Inva-platser + andra som normala rutor). 

c.    Man önskade att det utreds huruvida det mitt på järnvägsbron skulle vara möjligt 
att få t.ex. uppfällbara bänkar.  

d.    Äldrerådet håller på att utarbeta en lista över platser där det skulle behövas fler 
bänkar. Denna kommer även att levereras till Tillgänglighetsarbetsgruppen. 

e.     Kantstenarna är utgångsmässigt för höga. 
 

5.     Lägesöversikt över det utförda år 2024 
 

a. FSG-Festivalen, tillgänglighetsutredningar över evenemangsplatserna 
b.  För tillgänglighetsfrågor har skapats en egen plats på stadens hemsidor Första 

sidan → Boende och miljö → Tillgänglighet (Första sidan → Boende och miljö  → 
Tillgänglighet); är ännu inte offentlig på grund av avsaknad av bl.a. 
kontaktuppgifter  

https://hanko.fi/sv/boende-och-miljo/
https://hanko.fi/sv/
https://hanko.fi/sv/boende-och-miljo/
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c.  Utlåtande angående vindskydd  
d.  Styrgruppen har sammankommit 2 gånger 
e.  Hanna Österlund tar över ordförandeskapet i arbetsgruppen fr.o.m. 1.1.2025 

 

1.  Budget, genomförandeprogram 2025 och genomförandeplan 2026 - 2027 

Budget 2025 

a.  i den föreslagna budgeten ingår 25 000 € för tillgänglighetsarbete 
b.  därtill önskades ett öronmärkt investeringsanslag på 100 000 € för främjande av 

tillgänglighet   
- t.ex. för projekt för att förbättra tillgängligheten 

från trottoar till skyddsväg 
- samt för bänkar och parkeringsplatser. 

Åtgärderna prioriteras i samarbete mellan tekniska nämnden och styrgruppen för 
tillgänglighet.  

 

Genomförandeprogram 2025 

a.  Information om nivån på tillgängligheten för centrala (egna) serviceplatser 
uppdateras på stadens hemsidor utifrån gjorda kartläggningar  

b.  Uppföljning av genomförandet av de utifrån kartläggningarna föreslagna 
åtgärderna samt prioritering & anvisningar för vidare åtgärder 

c.  Inleds samarbete med turistväsendet 
d.  För att förankra strategin uppgörs ett internt utbildnings-/informationspaket för 

förvaltningssektorernas och organens bruk 
e.  Tillgänglighetskartläggningarna fortsätter i Hangö Norra, gästhamnarna och i 

Lappvik 
f.  En särskild punkt för tillgänglighet läggs till responssystemet  
g. Deltagande i planeringen av gång- och cykelvägen längs Linjegatan och Haga Parks 

restaureringsprojekt 
 

Genomförandeplan 2026 - 2027 
a.  Tillgänglighetsbedömningar av projekt/renoverings- och nybyggande redan i 

planeringsskedet 
b.  Internutbildningen fortsätter 
c.  Genomförs en definiering av tillgängliga rutter till stadskärnan och planeras sätt att 

markera rutter i gatubilden. 
d.  Barn och ungdomar introduceras i olika användargruppers behov som en del av 

trafikfostran i skolorna 
e.  Regelbunden rapportering om främjandet av stadens tillgänglighet till beslutsfattare 

och invånare. 
f.  Tillgänglighetsbedömning av planerna för gång- och cykelvägarna längs Linjegatan 
 

7.  Diskussion om aktuella projekt och behov. Styrgruppens hälsningar och önskemål till 
förvaltningsgrenarna: 

a.         Hyllis parkeringsplats ligger för långt bort 
b.         Gångvägen på Fabriksudden är inte tillgänglig 
c.         Tillgänglig tillgång till fullmäktigesalens läktare! 
d.         Brons skyddsplexiglas bländar i soligt väder 
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 8.  Styrgruppen anser att det är bra och viktigt att medvetenheten om tillgänglighet lyfts fram 
vid stadens evenemang som en del av programmet. Ett informationspaket/-material för 
skolorna skulle behövas. 

 
9.  Övriga ärenden 

a. Protokollet från denna styrgrupp skickas till stadsstyrelsen för kännedom. 
 

10.  Nästa möte hålls den 13.2.2025, tekniska- och miljöverket, Sandövägen 2, nämndernas 
mötesrum. 

 

11.  Ordföranden avslutade mötet kl. 17:29. 

 

 

 

Undertecknat, Hangö 11.11.2024 

 

 

 

____________________________ __________________________ 

Tuiccu Karhu, ordförande  Kukka-Maaria Luukkonen, sekreterare 

 


